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OTSUSTATI 

Enn Sarv avas koosoleku. Tänud Lilli rahvale vastuvõtu eest. Ümarlaua juhatajaks valiti Enn Sarv, 

protokollijaks Annika Veidenberg. Kõik olid poolt. Kinnitati päevakord, kõik olid poolt. 

 

1. Kohalikud teemad: külamaja, seltsi tegevused 

Raul tutvustas nii küla, külaseltsi kui ka külamaja tegevusi-üritusi. 2023 a. on sõlmitud 

kasutusleping Mulgi Vallavalitsuse ja Lilli Külaselts MTÜ vahel Lilli külamaja kasutamiseks 10.a. 



Alli: veel toimuvad õppepäevad, lauluring, loodud on ansambel ,,Uisakivi’’, traditsiooniliste tööde 

õpetamine. Raamatukogu töö tuleb ära korraldada, et lapsed tulevad bussilt ja saaksid raamatuid 

võtta. Koostöö on lätlastega. Ajalehtede kanne ümber korraldada. Probleem: päevasel ajal ei ole 

võimalik raamatukokku inimest panna. 

3-4 korda nädalas toimuvad külamajas tegevused: kohvik, tähtpäevade tähistamised, raamatukogu 

jne. 

1.1. Sõna tervituseks sai ja ülevaate vallas toimuvast andis Mulgi vallavolikogu esimees Mati 

Ilisson. 

Teemaks valla eelarve, lastevanemate initsiatiiv, nt. AKG koridori remont, valla ametikohtade 

struktuur, infovahetus, öine mulkide valve-turvalisus, inimeste kaasatus protsessidesse, kohtumised, 

inimestega, külaaktiivide ümarlaua loomine, Abja Elamu senine tegevus-tegevusetus-Mulgi 

Vallahaldus-nõukogu, valla ettevõtlus jpm. Vajalikud asjad tuleb ära teha, nt. Uue-Kariste 

pumbajaam, teede hööveldus. 

 

2. Vallavalitsuse vastused ümarlaual 3 tehtud ettepanekutele 

2.1. Uue-Kariste kortermaja veemure: pumbajaam amortiseerunud ja talvel külmub vesi ära. 

Moodustatud on uue veeettevõtte nõukogu ja välja on kuulutatud uue juhi konkurss. Sellele 

probleemile pöörati uue nõukogu koosolekul väga kriitliselt tähelepanu ja enne talve tulekut 

vaadatakse kõik valla pumbajaamad üle, et ei tekiks külmadega uusi üllatusi ja probleeme. Mulgi 

valla eesmärk on, et uue juhi valimisega muutub ka veeettevõtte teenuste kvaliteet! Probleemide 

puhul saab ühendust võtta otse veeettevõtte juhiga. 

 

2.2. RMK teed valla territooriumil: sahk tuuakse kaugelt. 

Selles osas on vaja kodanike jooksvat tagasisidet, et kui tee olukord muutub kehvaks, saab Rein 

Anton RMKga läbi rääkida, kas on võimalik hoolduse sagedust muuta ja kui meie valla höövel on 

teostamas selles piikonnas hööveldamise töid, saab ka selle tee olukorda parandada. Kindlasti ei saa 

me hooldada kõiki RMK teid, vaid peab olema pidev kontakt nendega, sest valla kodanike jaoks on 

elukeskkond tee näol väga oluline. 

 

2.3.Selgitada välja, kelle oma on Uue-Karistes nn. ,,bussitasku’’. Lahti ei lükata, ei liivatata. 

NB! Enn: selgitasin välja: ,,bussitasku’’ kuulub Mulgi vallale. Teedespetsialist Rein Anton lubas 

tööd organiseerida. Kui on probleeme, teatada kohalikel koheselt tel. 5115422. 

 



Dmitri Orav: Kui Lilli ümarlaual tekivad uued ettepanekud, saab need edastada vallavalitsusele 

või mulle ja saame otsida nendele lahendusi. 

 

Tervitan 

 

Dmitri Orav 

Vallavanem 

 

3. Ettepanekud vallavalitsusele 

 

3.1. Ajalehtede kandesüsteem külamajadesse-raamatukogudesse üle vaadata. Lehtedele peab eraldi 

järgi minema. 

3.2. Külamajad erinevate lepingutega ebavõrdses olukorras. Ühtlustada kõigile arusaadavalt 

süsteemi. 

3.3. Karksi külamajal kohustuseks külamaja väljaüürimine 200€ kord. Keegi ei tule enam külamaja 

välja üürima. Kohustus teenida omatulu 300€ vallale. See kohustus kaotada. Tulu võiks jääda 

külamajadele. 

3.4. Teringi raba Lilli-Silma tee väga halvas olukorras. Palju käib turiste. Teedespetsialistil olukord 

parandada. 

3.5. Kompleksselt võtta ette külamajade vajadused remondi suhtes ja need korda teha. 

Selgitada välja külamajade vajadused: külamajade audit, vajaduste kaardistus. Lillil on olemas. 

Lilli ettepanek: külaelanikud ise ehitavad, leiavad sponsoreid, kui ka vald toetaks. 

3.6. Vallal võtta eesmärgiks külamajade tulevikuks koostada pikemaajalisem visioon-eesmärk: 

eelarve, remont, tegevused jne. 

3.7. Vastaval vallaametnikul 1x kuus külamajades vastuvõtt-teenus. 

3.8. Külamajade varad üle anda külaseltsidele, et saada projektitoetusi. 

 

4. Viljandimaa Arenduskeskuse vabaühenduste konsultant Kätrin Hanschmidt 

 

Arenduskeskuse tegevused: MTÜde nõustamine-ettevõtlus, ettevõtlusinkubaator, ühingute 

asutamised, arendamised, lõpetamised, õppereisid, koolitused, omatulu teenimine, vabaühenduste-

KOVde-kogukondade koostöö. Need vabaühendused on elujõulised, kes teenivad ka omatulu-püsiv 

tuluallikas. 

Toimib FB Viljandimaa vabakonna infoveeb. Sinna pannakse üles uudiseid-teateid. Igaüks saab 

sinna postitada omi tegemisi. 



Kodanikeühenduste tunnustamisüritus 7.detsembril. Palun esitage tunnustamiseks tublimaid. 

Toimus diskussioon liikmemaksu suuruse üle. Mis ressursid on kogukonnas olemas. 

Kaasata noori: Bonifatiuse Gildi ja Türi ,,Konna’’ näide. 

Ettepanek: kas võtta ette maakondlike ümarlaudade korraldamine. Ja mis see annab. 

Eesmärk kohalikust ümarlauast erinev. Kas kogemuste, ägedate ideede vahetus jne. 

Igast OVst 2-3 esindajat. Ideed kaalume. 

 

5. Jooksvad küsimused 

 

Mati Ilisson andis ülevaate tuuleparkide ehitusest. Esmaspäeval Tõrvas kohtumine arendajatega. 

Lilli küla kui unikaalne Mulgi keele õpetamise keskus. 

Tarmo Simson: Kodanikeühenduste ja külaarengu komisjoni teemad kattusid ümarlaua teemadega. 

 

 

 

Koosolekut juhatas Enn Sarv 

Protokollis Annika Veidenberg 

 

 

Lillis 02.11.2024 


